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Irma Garlíková 

životopis 

 

Paní Irma Garlíková, rozená Eiblová, se narodila 14. září 1934 v Uherském Hradišti. 

Vyrůstala rodiči, mladším bratrem a německým vlčákem v Březnici, kde mě její tatínek 

Leopold Eibl obchod.  

 

V září 1938 tatínek musel díky mobilizaci nastoupit k armádě, chránit naše hranice.  

 

Během války podporoval partyzány a malá Irma vše svýma dětskýma očima 

pozorovala. Vzpomíná si na paní Pavelkovou, kterou tatínek uchránil od odjezdu na 

nucené práce do Německa. Ta pak nosila potřebné věci partyzánům. Někdo to vše 

vyzradil gestapu, a tak byl pan Eibl zatčen. Na zlínské gestapo maminka šla prosit za 

jeho propuštění. I dalších dnech v Březnici probíhalo zatýkání gestapem. 

 

U obecního úřadu si paní Irma vzpomíná na různé nacistické vyhlášky, např. kdo byl 

zrovna popraven. Vzpomíná i maďarské vojáky, kteří bojovali na straně Němců. Ale 

jinak se Maďaři chovali k lidem hezky.  

 

Do zlínské měšťanky chodívala pěšky. Vzpomíná si na nálet, který postihl Zlín 

v listopadu 1944. V době války bylo období – kdy nemohla paní Irma chodit do školy. 

Dostávala úkoly domů, které musela vypracovat.  

 

K osvobození Březnice došlo 2. května 1945. Její tatínek se vrátil z vězení, někteří 

občané z Březnice se ale nevrátili. 

 

Po válce vystudovala obchodní akademii. K maturitní zkoušce si musela i se spolužáky 

obléct svazácké košile. To už město Zlín změnil název na Gottwaldov.  

 

Na jednom fotbalovém utkání se seznámila s mladíkem, kterého si později vzala za 

manžela. Mají spolu jednoho syna. 



 

Období komunismu neprožívala s nadšením. I celé širší rodině se různily názory 

budování socialismu. Zvláště ji nepříjemně šokovaly „bratrské“ armády v srpnu 1968. 

Nemá ráda politiku, nikdy nebyla v politické straně. S určitým napětím prožívala i 

sametovou revoluci, protože se bála o syna, který byl zapojen do těchto událostí.  

 

Paní Garlíková má velmi ráda naše slovenské sousedy. Byla proti rozpadu 

Československa. 

  

V závěru řekla, že nerozumí propagátorům fašismu, nemá ráda netoleranci, 

fanatismus. Zdůraznila, že si máme vážit toho - co máme. 


